
Protokół 40/2022
Posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Ekologii,

które odbyło się 5 lipca 2022 r. w trybie stacjonarnym

Posiedzenie prowadziła wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Ekologii  Marta
Wisłocka.  Wiceprzewodnicząca  Komisji  po  stwierdzeniu  kworum otworzyła  obrady (lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).
(Nieobecni usprawiedliwieni – Wojciech Cichoń, Ewa Czeszejko-Sochacka, Elżbieta Dybek,
Karolina Jaczewska-Szymkowiak)
Wiceprzewodnicząca Komisji zapytała czy radni mają uwagi do porządku obrad. 

Porządek obrad:

O  godz.  10:00  wyjazd  spod  Urzędu  Miasta  Legnicy  do  Pogotowia  Opiekuńczego  oraz
Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Nasz Dom” w Legnicy.

Ok. godz. 11:00 powrót do Urzędu Miasta i ciąg dalszy posiedzenia w sali 225.

1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji.
3. Omówienie informacji nt. działalności Pogotowia Opiekuńczego w Legnicy.
4. Omówienie materiału nt. „Wysokość odpłatności za usługi opiekuńcze na podstawie

Uchwały Rady Miejskiej Legnicy nr XXXIX/398/05 z dnia 10 października 2005 r.”
5. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
6. Omówienie korespondencji.
7. Sprawy różne.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku.

Komisja przyjęła zaproponowany porządek przez aklamację.

AD. 2 PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA KOMISJI

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.

Komisja przyjęła protokół przez aklamację.

AD.  3  OMÓWIENIE  DZIAŁALNOŚCI  POGOTOWIA  OPIEKUŃCZEGO
W LEGNICY – 
pismo  Zastępcy  Prezydenta  Krzysztofa  Duszkiewicza  z  dnia  24  czerwca  2022  r.  
Nr ZS.0012.4.8.2022.I (załącznik nr 2 do protokołu).

Radni  wizytowali  placówki  opiekuńcze  w  Legnicy.  Na  miejscu  radni  zapytali  czy
wychowankowie mają prawo do prywatności.

Dyrektor  placówki  Barbara  Ryczek  odpowiedziała,  ze  wychowankowie  mają  na  tyle
prywatności na ile to możliwe, jednak drzwi od pokojów są zawsze otwarte, aby umożliwić
odpowiedni nadzór.

Radni zapytali o możliwość korzystania z telefonów komórkowych oraz internetu.
Dyrektor  placówki  odpowiedziała,  że  dzieci  mają  pozwolenie  na  korzystanie  z  telefonów
komórkowych,  o  ile  takowy  posiadają,  gdyż  Pogotowie  Opiekuńcze  nie  zapewnia



wychowankom  telefonów.  Powiedziała,  że  dzieci  mogą  korzystać  z  internetu  oraz
z przygotowanych stanowisk komputerowych.

Radni zapytali czy w Pogotowiu stosuje się zakaz widzenia z rodzinami jako karę?
Dyrektor  odpowiedziała,  ze  absolutnie  nie  ogranicza  się  kontaktów z  rodzinami  w żaden
sposób.

 Radni poprosili o wyjaśnienie znaczenia zapisu w regulaminie Pogotowia Opiekuńczego dot. 
„ograniczenia przywilejów dziecka” (§46 pkt 3)? 

Pani  Ryczek  odpowiedziała,  że  polega  to  na  m.in.  ograniczeniu  dostępu  do  telefonu
komórkowego bądź ograniczeniu możliwości oglądania telewizji,  braku wycieczek,  wyjść,
jednak nie jest to często stosowane.

Radni zapytali o obecność wolontariuszy w Pogotowiu.

Pani Barbara Ryczek odpowiedziała,  że na tę chwilę nie  ma w Pogotowiu wolontariuszy.
Powiedziała, że często ich obecność jest problemem z powodu przekraczania granic między
wolontariuszami a wychowankami. 

Radni zapytali o ilość posiłków podawanych dzieciom.

Pani  dyrektor  odpowiedziała,  ze dzieci  dostają  5  posiłków dziennie,  oprócz tego niektóre
dzieci jedzą obiad także w szkole. Posiłki gotowane są na miejscu przez zatrudnione kucharki.

Radni nie wnieśli uwag do wizytowanej placówki oraz do przygotowanego materiału.

Komisja  pozytywnie  oceniła  działalność  Pogotowia  Opiekuńczego  oraz  Placówki
Opiekuńczo-Wychwawczej „Nasz Dom”.

AD. 4 OMÓWIENIE MATERIAŁU NT. „WYSOKOŚĆ ODPŁATNOŚCI ZA USŁUGI
OPIEKUŃCZE  NA  PODSTAWIE  UCHWAŁY  RADY  MIEJSKIEJ  LEGNICY
NR XXXIX/398/05 Z DNIA 10 PAŹDZIERNIKA 2005 R.”

Na  posiedzenie  Komisji  zaproszona  została  Pani  Maria  Bartosiewicz.  Opowiedziała  ona
o chorobie córki, leczenie oraz podała koszty sprawowania opieki oraz rehabilitacji.

Radna Aleksandra Krzeszewska wyjaśniła, że dzisiejsze spotkanie ma na celu wypracowanie
rozwiązania problemu niezdolności do finansowania opieki.

Zastępca  Prezydenta  Krzysztof  Duszkiewicz  zaproponował,  żeby  Pani  Bartosiewicz  wraz
z Dyrektorem MOPS-u i zastępca dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych przeszli
do jego gabinetu i omówili sprawę na osobności, ponieważ Komisja nie jest miejscem do
omawiania problemów indywidualnych.

Prowadząca  posiedzenie  radna  Marta  Wisłocka  powiedziała,  że  punkt  ten  został
przegłosowany  na  poprzedniej  Komisji  i  Pan  Prezydent  wiedział,  ze  temat  ten  będzie
omawiany.

Radna Aleksandra Krzeszewska powiedziała, że temat nie jest indywidualny i jednostkowy,
bo dotyczy on wielu mieszkańców miasta.



Pan Krzysztof  Duszkiewicz  odpowiedział,  że  temat  ten  jest  omawiany  od kilku  miesięcy
i szukane są rozwiązania, niestety wiązałoby się to z obciążeniem budżetu miasta.
Pan Grzegorz Żądło, Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych, dodał że
wzrost  kosztów  opieki  związany  jest  ze  wzrostem  płacy  minimalnej  i  nie  da  się  opieki
zrealizować taniej i problem ten będzie z czasem narastać.

Radna Jolanta Kowalczyk powiedziała, że należy przyjąć nową uchwałę i zmienić wartości
progów dochodów, co niestety wygeneruje koszty dla miasta.

Pan Krzysztof  Duszkiewicz  poprosił  Komisję  o  czas  na  przygotowanie  propozycji  zmian
uchwały, które przedstawiłby na następnej Komisji.

Pani  Marta  Wisłocka  poddała  pod  głosowanie  rozszerzenie  porządku  obrad  Komisji  we
wrześniu. 8 radnych głosowało za, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Komisja rozszerzyła porządek obrad we wrześniu 2022 r. o temat „Wysokość odpłatności za
usługi  opiekuńcze  na  podstawie  Uchwały  Rady  Miejskiej  Legnicy  nr  XXXIX/398/05
z dnia 10 października 2005 r.” i zobowiązała Zastępcę Prezydenta Krzysztofa Duszkiewicza
do przygotowania propozycji zmiany stawek za opłaty opiekuńcze celem przedstawienia na
posiedzeniu Komisji.

AD. 5 ZAOPINIOWANIE MATERIAŁÓW SESYJNYCH

• Sprawozdanie z realizacji „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem miasta Legnicy na lata 2021 – 2025”- XLV/1
(materiał stanowi załącznik do protokołu sesji Rady z dn. 25 lipca 2022 r.)

Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. 

Głos zabrał Pan Janusz Hawryluk, dyrektor Zarządu Gospodarki Mieszkaniowej i pokrótce
omówił on przedłożone Radzie sprawozdanie

Radny Andrzej Lorenc zapytał jaki jest czas oczekiwania na lokal socjalny.

Pan Hawryluk odpowiedział,  że  nie  ma określonego czasu oczekiwania  na mieszkanie  ze
względu na to, że system nie działa na zasadzie „kto pierwszy ten lepszy”. System działa na
podstawie spełnienia kryteriów i są wnioski, które zostały złożone np. w roku 2003 i do tej
pory lokal nie został przydzielony, ze względu na to, że pojawiają się wnioski, które bardziej
spełniają wymagane kryteria.

Radny  Jarosław  Rabczenko  zapytał  czy  w  związku  ze  zmniejszaniem  się  liczby
sprzedawanych mieszkań zmniejsza się także zatrudnienie w ZGM?

Dyrektor  Hawryluk  odpowiedział,  że  zatrudnienie  zmniejsza  się,  ale  o  mały  procent,
ponieważ  ZGM  obsługuje  ponad  1000  wspólnot  mieszkaniowych  i  to  generuje  potrzebę
zatrudniania konkretnej liczby osób do obsługi.



Ze  względu  na  brak  dalszych  pytań  Prowadząca  wniosła  o  przyjęcie  sprawozdania  do
akceptującej wiadomości.

• Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie nadzoru wodnego w Legnicy za
rok 2021  (druk XLVI/2)
 (materiał stanowi załącznik do protokołu sesji Rady z dn. 25 lipca 2022 r.)

Sprawozdanie otrzymali wszyscy radni. Uwag nie zgłoszono.

Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem.

• Projekt uchwały w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Legnica na rok
szkolny 2022/2023 (druk 1/XLVI)
(materiał stanowi załącznik do protokołu sesji Rady z dn. 25 lipca 2022 r.)

Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. Uwag nie zgłoszono.

Prowadząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosami za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0,  Komisja przyjęła projekt uchwały
w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Legnica na rok szkolny 2022/2023 .

•  Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na najem lokalu  użytkowego na czas
nieoznaczony w drodze bezprzetargowej (druk 2/XLVI)

(materiał stanowi załącznik do protokołu sesji Rady z dn. 25 lipca 2022 r.)

Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. Uwag nie zgłoszono.
Prowadząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosami za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0, Komisja  przyjęła projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas nieoznaczony w drodze
bezprzetargowej.

•  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wieloletniego  programu
gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  miasta  Legniccy  na  lata  2021-2025  (druk
3/XLVI)
(materiał stanowi załącznik do protokołu sesji Rady z dn. 25 lipca 2022 r.)

Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. Uwag nie zgłoszono.
Prowadząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosami za – 5, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 2,  Komisja przyjęła projekt uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem miasta Legnicy na lata 2021-2025.



AD. 6 OMÓWIENIE KORESPONDENCJI

Brak korespondencji do omówienia.

AD. 7 SPRAWY RÓŻNE

Radny Jarosław Rabczenko zapytał co oznacza pismo złożone w Urzędzie Marszałkowskim
dotyczące umowy o finansowanie Teatru w Legnicy.

Pan  Krzysztof  Duszkiewicz  wyjaśnił,  że  Miasto  Legnica  wypowiedziało  umowę
o  współfinansowanie  Teatru,  ponieważ  potrzebne  są  środki  na  prowadzenie  jednostek
kulturalnych podległych miastu, a Teatr jest jednostką marszałka.

Następnie radny Andrzej Lorenc przedstawił projekt uchwały w sprawie wniesienia pomnika
Henryka Pobożnego.

Radni nie wnieśli innych uwag w tym punkcie porządku obrad.

Porządek obrad został wyczerpany.

Prowadząca  obrady  podziękowała  radnym  oraz  zaproszonym  gościom  za  udział
w posiedzeniu i zakończył obrady Komisji.

Protokół sporządziła:
Marta Kowalczyk

                                                                                   Wiceprzewodnicząca                    
Komisji Spraw Społecznych i Ekologii

                                                                                Marta Wisłocka                   


